



March 17, 2025

Statement by the Canada-Palestine Parliamentary Friendship Group

As Parliamentarians representing the Liberal Party of Canada the New Democratic Party and the Green Party of Canada, we are united in calling for an end to the violence in Gaza, the West Bank and Israel.

We call for the release and safe return of all hostages and prisoners to their families. We condemn all acts of terrorism, including the recent bus explosions.

We urge both Israel and Hamas to abide by all the terms of the cease fire agreement. This includes the free and uninterrupted flow of humanitarian aid into Gaza, the full withdrawal of Israeli military forces from Palestinian territory, and the release of hostages and prisoners.

We note with grave concern that Israel has again stopped all humanitarian aid, including food, from entering Gaza and that this is a flagrant violation of international and humanitarian law. Denying a people food and basic humanitarian aid is not a legitimate tool of war.

We also condemn the destruction by the Israeli military of refugee camps in the West Bank, and the continued organized campaign of harassment against the United Nations Relief and Work Agency for Palestine Refugees (UNRWA). UNRWA has responded to all complaints made against it. No credible evidence has ever been provided to substantiate the claims made against it as an organization. UNRWA is the only humanitarian organization capable of providing basic aid to the Palestinian people and it must be allowed to do its work.

We condemn strongly the remarks of U.S. President Donald Trump regarding Gaza. The future of Gaza and Palestine will be decided by the people of Palestine, and no one else. Palestinians are a free and sovereign people and forced displacement is illegal.

As a multi-partisan group of Parliamentarians, we call on Canada to enforce a strong two-way arms embargo with no exceptions or loopholes, to recognize and formally adopt a clear definition of anti-Palestinian racism, and to recognize the sovereign and independent Palestinian state.

Canada must use all its tools to support its stated goal of a two-state solution: a free and democratic State of Palestine living peacefully alongside a free and democratic State of Israel.

MP Shafqat Ali

MP Jenica Atwin

MP Alexandre Boulerice

MP Don Davies

MP Matthew Green

MP Gord Johns

MP Iqra Khalid

MP Brain Masse

MP Mike Morrice

MP Salma Zahid

MP Chandra Arya

MP Taylor Bachrach

MP Laurel Collins

MP Blake Desjarlais

MP Lori Idlout

MP Majid Jowhari

MP Jenny Kwan

MP Heather McPherson

MP Adam Van Koeverden

MP Bonita Zarrillo

MP Niki Ashton

MP Lisa Marie Barron

MP Leila Dance

MP Leah Gazan

MP Helena Jaczek

MP Peter Julian

MP Lindsay Mathyssen

MP Elizabeth May

MP Patrick Weiler



Le 17 mars 2025

Déclaration du Groupe d'amitié parlementaire Canada – Palestine

En tant que parlementaires représentant le Parti libéral du Canada, le Nouveau Parti démocratique et le Parti vert du Canada, nous unissons nos voix et appelons à mettre fin à la violence à Gaza, en Cisjordanie et en Israël.

Nous demandons de libérer tous les otages et prisonniers et de garantir leur retour en toute sécurité auprès de leur famille. Nous condamnons tous les actes de terrorisme, notamment les récentes explosions de bus.

Nous exhortons Israël et le Hamas à respecter toutes les conditions de l'accord de cessez-le-feu. Cela comprend l'acheminement libre et ininterrompu de l'aide humanitaire dans la bande de Gaza, le retrait total des forces militaires israéliennes de l'enclave palestinienne et la libération des otages et des prisonniers.

C'est avec une profonde inquiétude que nous apprenons qu'Israël a de nouveau bloqué l'acheminement de l'aide, dont la nourriture, dans la bande de Gaza, ce qui constitue une violation flagrante du droit international humanitaire. Priver un peuple de nourriture et d'aide humanitaire de base n'est pas une arme de guerre légitime.

Nous condamnons également la destruction par l'armée israélienne des camps de réfugiés en Cisjordanie, ainsi que l'inlassable campagne de harcèlement organisée contre l'Office de secours et de travaux des Nations unies pour les réfugiés de Palestine (UNRWA). L'UNRWA a répondu à toutes les plaintes déposées contre lui. Aucune preuve crédible n'a jamais été fournie pour étayer les allégations faites contre cet organisme. L'UNRWA est le seul organisme humanitaire capable de fournir une aide de base au peuple palestinien et doit pouvoir faire son travail.

Nous condamnons fermement les propos du président des États-Unis, Donald Trump, au sujet de Gaza. L'avenir de Gaza et de la Palestine sera décidé par le peuple palestinien, et par personne d'autre. Les Palestiniens sont un peuple libre et souverain et il est interdit de les déplacer de force.

En tant que groupe multipartite de parlementaires, nous demandons au Canada d'imposer un solide embargo bilatéral sur les armes sans exception ni échappatoire, de reconnaître et

d'adopter officiellement une définition claire du racisme anti-palestinien et de reconnaître l'État palestinien souverain et indépendant.

Le Canada doit utiliser tous les outils dont il dispose pour appuyer son objectif déclaré d'une solution à deux États, soit un État palestinien libre et démocratique qui vit en paix aux côtés d'un État israélien libre et démocratique.

Député Shafqat Ali	Député Chandra Arya	Députée Niki Ashton
Députée Jenica Atwin	Député Taylor Bachrach	Députée Lisa Marie Barron
Député Alexandre Boulerice	Députée Laurel Collins	Députée Leila Dance
Député Don Davies	Député Blake Desjarlais	Députée Leah Gazan
Député Matthew Green	Députée Lori Idlout	Députée Helena Jaczek
Député Gord Johns	Député Majid Jowhari	Député Peter Julian
Députée Iqra Khalid	Députée Jenny Kwan	Députée Lindsay Mathyssen
Député Brain Masse	Députée Elizabeth May	Députée Heather McPherson
Député Mike Morrice	Député Adam Van Koeverden	Député Patrick Weiler
Députée Salma Zahid	Députée Bonita Zarrillo	